
 
 
       
 

Schriftelijke vragen worden kort en duidelijk geformuleerd. De vragen kunnen van een toelichting worden voorzien. Bij de vragen wordt 
aangegeven, of schriftelijke of mondelinge beantwoording wordt verlangd. De vragen worden - via de griffier - bij de voorzitter van de raad 
ingediend. Deze draagt er zorg voor dat de vragen zo spoedig mogelijk ter kennis van de overige leden van de raad en het college worden gebracht (artikel 
40 RvO, lid 1 en 2). Beantwoording vindt normaal gesproken binnen drie weken plaats. 

  

 

 
SCHRIFTELIJKE VRAGEN AAN HET COLLEGE VAN B&W 
 

 

Schriftelijke vraag van: Romano Boshove, GroenLinks 
Gert Luisman, PvdA 

 
 

Hardenberg 16-10-2023 
 
Aan de voorzitter van de raad, 
 
Gezien de actuele ontwikkelingen op het gebied van gewasbescherming, lelieteelt en biodiversiteit 
hebben de fracties van GroenLinks en PvdA de volgende vragen.  
 
Dit mede omdat de gemeente Hardenberg op initiatief van de Raad de SDG-doelen heeft omarmd. 
Als we willen voldoen aan deze doelen, - en met name doel 3 goede gezondheid en welzijn, doel 6 
schoon water, doel 14 leven in water en doel 15 leven op het platteland- is het ontzettend belangrijk 
dat we het gebruik van chemische gewasbeschermingsmiddelen drastisch reduceren en ecologisch 
verantwoorde akkerbouw hebben.  
 
Gezien het omarmen van de SDG-doelen, de biodiversiteitsambitie en het bollenconvenant 
verwachten we een zeer actieve houding van de gemeente om dit te behalen.  
 
Gelieve iedere vraag afzonderlijk van een antwoord voorzien.  
 
Bollenteelt;  

1. Op 10-07-2023 heeft de rechtbank Arnhem-Leeuwarden besloten dat een lelieteler nog 
enkel 4 middelen mag gebruiken bij het besproeien van gewassen. Is het College op de 
hoogte van deze uitspraak?1 
 

2. Heeft het College er zicht op in welke mate de bollenteelt in de gemeente voldoet aan 
deze uitspraak?  

 
3. In de gemeente kennen wij het convenant bollenteelt, daarin staat de ambitie te komen 

tot een trendbreuk en te komen tot een duurzame productie en zo min mogelijk gebruik 
van gewasbeschermingsproducten. Kan het College duiden of deze doelstelling is 
behaald en hoe dit gecontroleerd is? 

 
4.  Het convenant heeft een geldigheidsduur van 3 jaar. Is het College van plan om het 

convenant te vernieuwen? 
 

5. Wat is de inzet van het College voor een nieuw convenant en hoe ziet het proces tot 
eventuele verlenging eruit? 

 
 

 
1 https://uitspraken.rechtspraak.nl/#!/details?id=ECLI:NL:GHARL:2023:6083 
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De volgende vragen gaan over chemische gewasbeschermingsproducten in de reguliere 
akkerbouw; 

6. Het gebruik van chemische middelen in de landbouw; met name het combineren en 
vermengen van deze middelen zorgt zeker door de berichtgeving van de laatste tijd 
(Zembla, Op1 etc.) voor onrust bij omwonenden.  
Wat zijn de regels voor gebruik van beschermingsmiddelen? Wie is verantwoordelijk 
voor controle en handhaving?  

 
7. Is het College bereid om de ‘landbouwcafés’ in te zetten om het gesprek te voeren over 

ecologisch verantwoorde/biologische landbouw?  
 

8. Ziet het College mogelijkheden om ecologisch verantwoorde/biologische landbouw te 
stimuleren? Wat is daar (financieel) voor nodig?  
 

9. In het nieuwe rapport ‘De Staat van de Biodiversiteit in Overijssel 2023’ 2is opgenomen 
dat de staat van de biodiversiteit in het boerenland achteruit is gegaan. 
Wat is de bijdrage van de gemeente Hardenberg geweest om specifiek deze trend te 
keren?  
 

10. Wat is de stand van zaken van het opzetten van de lokale monitor biodiversiteit3? Welke 
experts zijn hierbij betrokken?  

 
 
 
 
 
 
 
Namens de fracties van GroenLinks en PvdA 
 
 
Romano Boshove 
Gert Luisman 

 
2 https://overijssel.notubiz.nl/document/13272911/1/2023-
094_De_Staat_van_de_Biodiversiteit_in_Overijssel_2023_V5  
3 https://hardenberg.raadsinformatie.nl/document/12517261/1/Amendement+%28raadsbreed%29+-
+Monitor+biodiversiteit  
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